
Møteprotokoll

Utvalg: Hovedutvalg helse og omsorg
Møtested: Torvastad Ungdomshus, Torvastadvegen 295
Dato: 25.08.2021
Tid: Kl. 18:00

Følgende medlemmer møtte Parti
Ruth Mariann Hop AP
Veronica Helen Ørpetvedt FRP
Lillian Levik Løndalen KL
Susan Elin Borg KL
Anne Grete Hegerland Naley SP

Forfall Parti Varamedlem Parti
Kenneth Halleland AP Oddmund Holgersen AP
Geir Aarvik FRP Einar Roald Endresen FRP
Inge Jacob Ekornsæter H Ole Kristian Nilsen H
Yngve Eriksen KRF Lars Petter Bratthammer KRF

Møtenotater:
Avdelingsleder BUP Haugesund, Georg W. Reinhardt, orientete hovedutvalget om henvisninger til
spesialisthelsetjenesten, som bestilt i forrige møte.

Borg (KL) reagerte på at det var få saker da det har vært et langt opphold siden forrige møte i
hovedutvalget. Borg (KL) ytret videre et ønske om at det blir gis en orientering om status for helse og
omsorg i forkant av hvert møte. Dette gjelder ting som relaterer seg seg direkte til saksfelt som angår
hovedutvalg helse og omsorg.

Innkalling godkjent. Saker meldt under eventuelt. Sakliste godkjent.

Hop (Ap) foreslo følgende personer til å underskrive protokoll sammen med møteleder:
Naley (Sp) og Borg (KL)
Forslaget fremsatt av Hop (Ap) enstemmig vedtatt.

Både møteleder, Hop (Ap), og nestleder Ørpetvedt (FrP) ba om permisjon for å forlate møtet ved
behandlingen av sak 22/21 spørsmål nr. 12. Leder og nestleder fratrådte, og Holgersen (Ap) ble
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instruert til å lede resten av møtet (fra kl. 20:15)

Møteslutt: 20:25

Sakliste
Sak nr. Sakstittel
018/21 Kommunale torg og plasser - utleieregulativ
019/21 Evaluering av guttedag ved helsestasjon for ungdom
020/21 Søknad om serverings- og skjenkebevilling Sjøbris Spiseri AS,

Åkrehamn
021/21 Samlesak for referatsaker
014/21 Notat - Etterbruk av eiendommer - formannskapet 3. mai 2021

Rev 0
015/21 notat til formannskapet 3 mai 21 coronatilskudd til næringslivet
022/21 Samlesak for spørsmål
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018/ 21 Kommunale torg og plasser - utleieregulativ

Rådmannens forslag til vedtak:

1. Kommunestyret vedtar utleieregulativ for kommunale torg og parker slik det fremgår av
saksfremlegget. Utleieregulativet med leiepriser trer i kraft fra budsjettåret 2022.

24.08.2021 Eldrerådet

Behandling
Reiersen og Ravnsnæs foreslo følgende fellesforslag fremlagt av Reiersen:
Eldrerådet støtter rådmannens forslag om å regulere bruk av det offentlige rom. Men torghandel er
med å skape liv i byer og tettsteder. Eldrerådet er derfor i mot å legge leie på torghandel for
standplass som foregår i mindre målestokk/sporadisk.
Fellesforslaget fra Reiersen og Ravnsnæs enstemmig vedtatt.

ELD - 017/ 21 Vedtak:
Eldrerådet støtter rådmannens forslag om å regulere bruk av det offentlige rom. Men torghandel er
med å skape liv i byer og tettsteder. Eldrerådet er derfor i mot å legge leie på torghandel for
standplass som foregår i mindre målestokk/sporadisk.

24.08.2021 Hovedutvalg teknisk og miljø

Behandling
Ved votering stemte 6 medlemmer mot innstillingen, mens 3 medlemmer (Ap 1 Storesund, Sp 1,
MDG 1) stemte for.
Saken går videre uten vedtak.

HTM - 081/ 21 Vedtak:

25.08.2021 Hovedutvalg helse og omsorg

Behandling
Nytt forslag, foreslått av Ruth Mariann Hop, Arbeiderpartiet
Hovedutvalg Helse og Omsorg ønsker å ta bort siste punkt i 1.1 i "generelle regler ved utleie av
kommunal grunn", og ikke begynne å ta betaling for å bruke torget.

Vi er alle enige i at det er viktig å ha et «levende sentrum»

Fellesforslaget fremsatt av Hop (Ap) på vegne av Ap, FrP, KrF og Sp enstemmig vedtatt.

HHO - 018/ 21 Vedtak:
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Hovedutvalg Helse og Omsorg ønsker å ta bort siste punkt i 1.1 i "generelle regler ved utleie av
kommunal grunn", og ikke begynne å ta betaling for å bruke torget.

Vi er alle enige i at det er viktig å ha et «levende sentrum»

019/ 21 Evaluering av guttedag ved helsestasjon for ungdom

Kommunalsjef helse og omsorgs forslag til vedtak:
Hovedutvalg helse og omsorg vedtar at:

· Evalueringen av guttedag ved helsestasjon for ungdom tas til orientering.
· Den etablerte HFU guttedag avsluttes og slås sammen med det ordinære HFU tilbudet.
· Det fortsettes med god markedsføring av tilbud om Helsestasjon for ungdom til guttene.

25.08.2021 Hovedutvalg helse og omsorg

Behandling
Forslag fra AP, FrP, Krf og Sp, foreslått av Ruth Mariann Hop, Arbeiderpartiet
Hovedutvalg helse og omsorg støtter administrasjonens forslag punkt 1 og 3, men ønsker ny
formulering på punkt 2: Den etablerte HFU guttedagen omgjøres, men fortsetter for begge kjønn,
samme sted, samme tid, sammen med det ordinære HFU tilbudet.

Møtesekretær, Lene Yvonne Kvilhaug orienterte om saksprotokollen fra ungdomsrådets behandling
av sak 19/21 i sitt møte tidligere samme dag.

Hop (Ap) fremmet fellesforslag på vegne av Ap, FrP, KrF og Sp.

Fellesforslaget fremsatt av Hop (Ap) enstemmig vedtatt.

HHO - 019/ 21 Vedtak:
Hovedutvalg helse og omsorg støtter administrasjonens forslag punkt 1 og 3, men ønsker ny
formulering på punkt 2: Den etablerte HFU guttedagen omgjøres, men fortsetter for begge kjønn,
samme sted, samme tid, sammen med det ordinære HFU tilbudet.

020/ 21 Søknad om serverings- og skjenkebevilling Sjøbris Spiseri AS,
Åkrehamn

Rådmannens forslag til vedtak:
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1. Karmøy formannskap viser til Karmøy kommunes alkoholpolitiske retningslinjer for 2020 –
2024, vedtatt i kommunestyret 14.12.2020 og 08.02.2021 og bevillingen må utøves i
henhold til disse.

2. Formannskapet innvilger alminnelig skjenkebevilling jf. Karmøy kommunes alkoholpolitiske
retningslinjer, serveringsloven og alkohollovens kap. 4, kommunale skjenkebevillinger i
resterende del av bevillingsperioden som opphører 30.06.2024 slik:

Skjenkested: Sjøbris Spiseri, Årabrotsholmen 13, 4270 Åkrehamn
Bevillingssøker/org.nr.: Sjøbris Spiseri AS / org.nr. 927359529 (reg.dato 02.01.2021)

Godkjent styrer: May Kristin Ytreland, f. 05.06.1973
Godkjent stedfortreder: Heidi Klæhaug, f. 14.07.1971

innvilges serveringsbevilling, alminnelig skjenkebevilling for alkoholholdig drikk i gruppe 1 og 2:
Drikk som inneholder over 2,5 og mindre enn 22 volumprosent alkohol og i gruppe 3: Drikk som
inneholder mellom 22 og 60 volumprosent alkohol.

Bevillingen gjelder i Årabrotsholmen 13, 4270 Åkrehamn i 2. etasje i restaurant og bar.
Under forutsetning av tilstrekkelig vakthold innvilges også uteservering på
uteserveringsområdet mellom restaurant og bar.

Under forutsetning av vakthold ved arrangement/konserter innvilges det uteservering av
alkoholholdig drikk i gruppe 1 og 2 på inngjerdet/avskjermet uteområde ved trapp/inngang på
bakkeplan.

1. Skjenkebevillingene er knyttet til lokalet. Lokalene må til enhver tid være godkjent av
Mattilsyn, teknisk etat og brannvesenet og krav fra disse må etterkommes. Eventuelle
endringer av lokalene må alltid forhåndsgodkjennes i form av søknad til kommunen.

2. Det kreves internkontrollsystem i henhold til kap. 8 i forskrift til alkoholloven.

3. Bevillingshaver plikter å gi innsyn i varelager og regnskaper til bevillingsmyndighet og
skjenkekontrollører.

4. Bevillingen blir gitt under forutsetning av at det ikke er anmerkninger fra skatteetaten.
Dersom skjenkestedet får økonomiske restanser som manglende innbetalinger av skatter,
avgifter, merverdiavgift eller omsetningsavgift av omsatt mengde alkoholholdig drikk, kan
bevillingen tas opp til ny vurdering.

5. Ved skifte av bevillingshaver, eller ved et eierskifte, skal det omgående framlegges en
kontrakt for bevillingsmyndigheten underskrevet av tidligere og ny bevillingshaver.
Kontrakten skal inneholde hvilke endringer som foretas og dato for endringene. Dersom
slik kontrakt ikke foreligger innen 3 måneder, jfr. alkohollovens § 1-10 om anledning for ny
bevillingshaver til å kunne skjenke i inntil 3 måneder på den tidligere bevilling, anses
skjenkestedet (virksomheten) som nedlagt. Virksomheten kan fortsette på den tidligere
bevilling i inntil 3 måneder såfremt det søkes om ny bevilling uten ugrunnet opphold, og
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senest 30 dager, etter overdragelsen – jfr. serveringslovens §22.

6. Ved endring av styrer og/eller stedfortreder må bevillingshaver umiddelbart søke om
godkjenning av ny styrer og/eller stedfortreder vedlagt kopier av etablererprøven etter
serveringsloven, kunnskapsprøven etter alkoholloven og kursbevis for
dørvaktkurs/ansvarlig vertskapskurs/e-læringskurs dersom styrer og/eller stedfortreder har
noen av disse. Det kan søkes om godkjenning før disse prøvene/kursene er gjennomført.

7. Det tillates ikke noen form for pengespill (poker/nettspill osv) i lokaler hvor det skjenkes
alkohol.

8. Skjenketider framkommer i de til enhver tids gjeldende alkoholpolitiske retningslinjer for
Karmøy. Nasjonale føringer kan medføre endringer.

9. Det kan tillates at det spilles musikk, på et akseptabelt nivå, på uteserveringsområder fram
til kl. 23.00 på fredager og lørdager.

Dersom det framkommer klager på høyt støynivå etc og/eller anmerkninger fra politiet, kan
tillatelsen til å spille musikk ute eventuelt uteservering generelt trekkes tilbake for det enkelte
skjenkested som har fått innvilget uteservering.

10. Det tillates ikke skjenking på kreditt.

11. For å opprettholde en god likestillingsprofil, godt omdømme og unngå at barn og unge får
uheldige opplevelser av bylivet/skjenkenæringen tillater Karmøy kommunestyre ikke
driftskonsept/underholdning på skjenkesteder som:

stripping, erotisk dans, toppløs-servering, undertøyshow eller servering av mat/drikke på kropp
(for eksempel sushi, drikkeleker/konkurranser mm)

12. Prikktildeling og inndragning av salgs- og skjenkebevillinger

Overtredelser som medfører prikktildeling, antall prikker og saksbehandling framkommer i
alkoholforskriftens § 10-3 og i Karmøy kommunes alkoholpolitiske retningslinjer punkt X).

25.08.2021 Hovedutvalg helse og omsorg

Behandling
Innstilling enstemmig vedtatt.

HHO - 020/ 21 Vedtak:

1. Karmøy formannskap viser til Karmøy kommunes alkoholpolitiske retningslinjer for 2020 –
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2024, vedtatt i kommunestyret 14.12.2020 og 08.02.2021 og bevillingen må utøves i
henhold til disse.

2. Formannskapet innvilger alminnelig skjenkebevilling jf. Karmøy kommunes alkoholpolitiske
retningslinjer, serveringsloven og alkohollovens kap. 4, kommunale skjenkebevillinger i
resterende del av bevillingsperioden som opphører 30.06.2024 slik:

Skjenkested: Sjøbris Spiseri, Årabrotsholmen 13, 4270 Åkrehamn
Bevillingssøker/org.nr.: Sjøbris Spiseri AS / org.nr. 927359529 (reg.dato 02.01.2021)

Godkjent styrer: May Kristin Ytreland, f. 05.06.1973
Godkjent stedfortreder: Heidi Klæhaug, f. 14.07.1971

innvilges serveringsbevilling, alminnelig skjenkebevilling for alkoholholdig drikk i gruppe 1 og 2:
Drikk som inneholder over 2,5 og mindre enn 22 volumprosent alkohol og i gruppe 3: Drikk som
inneholder mellom 22 og 60 volumprosent alkohol.

Bevillingen gjelder i Årabrotsholmen 13, 4270 Åkrehamn i 2. etasje i restaurant og bar.
Under forutsetning av tilstrekkelig vakthold innvilges også uteservering på
uteserveringsområdet mellom restaurant og bar.

Under forutsetning av vakthold ved arrangement/konserter innvilges det uteservering av
alkoholholdig drikk i gruppe 1 og 2 på inngjerdet/avskjermet uteområde ved trapp/inngang på
bakkeplan.

1. Skjenkebevillingene er knyttet til lokalet. Lokalene må til enhver tid være godkjent av
Mattilsyn, teknisk etat og brannvesenet og krav fra disse må etterkommes. Eventuelle
endringer av lokalene må alltid forhåndsgodkjennes i form av søknad til kommunen.

2. Det kreves internkontrollsystem i henhold til kap. 8 i forskrift til alkoholloven.

3. Bevillingshaver plikter å gi innsyn i varelager og regnskaper til bevillingsmyndighet og
skjenkekontrollører.

4. Bevillingen blir gitt under forutsetning av at det ikke er anmerkninger fra skatteetaten.
Dersom skjenkestedet får økonomiske restanser som manglende innbetalinger av skatter,
avgifter, merverdiavgift eller omsetningsavgift av omsatt mengde alkoholholdig drikk, kan
bevillingen tas opp til ny vurdering.

5. Ved skifte av bevillingshaver, eller ved et eierskifte, skal det omgående framlegges en
kontrakt for bevillingsmyndigheten underskrevet av tidligere og ny bevillingshaver.
Kontrakten skal inneholde hvilke endringer som foretas og dato for endringene. Dersom
slik kontrakt ikke foreligger innen 3 måneder, jfr. alkohollovens § 1-10 om anledning for ny
bevillingshaver til å kunne skjenke i inntil 3 måneder på den tidligere bevilling, anses
skjenkestedet (virksomheten) som nedlagt. Virksomheten kan fortsette på den tidligere
bevilling i inntil 3 måneder såfremt det søkes om ny bevilling uten ugrunnet opphold, og
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senest 30 dager, etter overdragelsen – jfr. serveringslovens §22.

6. Ved endring av styrer og/eller stedfortreder må bevillingshaver umiddelbart søke om
godkjenning av ny styrer og/eller stedfortreder vedlagt kopier av etablererprøven etter
serveringsloven, kunnskapsprøven etter alkoholloven og kursbevis for
dørvaktkurs/ansvarlig vertskapskurs/e-læringskurs dersom styrer og/eller stedfortreder har
noen av disse. Det kan søkes om godkjenning før disse prøvene/kursene er gjennomført.

7. Det tillates ikke noen form for pengespill (poker/nettspill osv) i lokaler hvor det skjenkes
alkohol.

8. Skjenketider framkommer i de til enhver tids gjeldende alkoholpolitiske retningslinjer for
Karmøy. Nasjonale føringer kan medføre endringer.

9. Det kan tillates at det spilles musikk, på et akseptabelt nivå, på uteserveringsområder fram
til kl. 23.00 på fredager og lørdager.

Dersom det framkommer klager på høyt støynivå etc og/eller anmerkninger fra politiet, kan
tillatelsen til å spille musikk ute eventuelt uteservering generelt trekkes tilbake for det enkelte
skjenkested som har fått innvilget uteservering.

10. Det tillates ikke skjenking på kreditt.

11. For å opprettholde en god likestillingsprofil, godt omdømme og unngå at barn og unge får
uheldige opplevelser av bylivet/skjenkenæringen tillater Karmøy kommunestyre ikke
driftskonsept/underholdning på skjenkesteder som:

stripping, erotisk dans, toppløs-servering, undertøyshow eller servering av mat/drikke på kropp
(for eksempel sushi, drikkeleker/konkurranser mm)

12. Prikktildeling og inndragning av salgs- og skjenkebevillinger

Overtredelser som medfører prikktildeling, antall prikker og saksbehandling framkommer i
alkoholforskriftens § 10-3 og i Karmøy kommunes alkoholpolitiske retningslinjer punkt X).

021/ 21 Samlesak for referatsaker
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25.08.2021 Hovedutvalg helse og omsorg

Behandling
Referatsakene enstemmig tatt til etterretning.

HHO - 021/ 21 Vedtak:
Referatsakene er tatt til etterretning.

014/ 21 Notat - Etterbruk av eiendommer - formannskapet 3. mai 2021 Rev 0

015/ 21 notat til formannskapet 3 mai 21 coronatilskudd til næringslivet

022/ 21 Samlesak for spørsmål

25.08.2021 Hovedutvalg helse og omsorg

Behandling
Oversikt økonomi første halvår, foreslått av Ruth Mariann Hop, Arbeiderpartiet
Jeg ønsker å få en redegjørelse for første halvår i forhold til hvordan vi ligger an i forhold til regnskap
og budsjett i de forskjellige områdene innen helse og omsorg.

Oversikt over ventelister, foreslått av Ruth Mariann Hop, Arbeiderpartiet
Gjennom sommeren har jeg blitt kontaktet av flere pårørende til innbyggere i Karmøy kommune som
opplever at hjelpen deres nære får ikke er nok i forhold til avlastningstilbud pårørende mener deres
nære bør ha. Her vil det selvsagt være menge hensyn som skal tas, og meningene vil antakelig være
forskjellige. For å ikke komme inn i sporet om hva som er godt nok, og hva som er optimalt forsøker
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jeg meg med følgende spørsmål vedr dette:

- er det flere som står i kø i påvente av avlastning sammenlignet med samme tid som i fjor, og blir
tilbudet evt redusert sommertid?
- hvis ja, hvorfor er det slik? Er det økt omfang av eldre, eller er det redusert tilbud generelt? Er det
mangel på steder å ha tilbudet, eller er det mangel på ressurser i form av human kapital? Andre ting?

Ventelister:
- hvordan ligger vi an i forhold til ventelister på langtids- og korttidsplasser på
sykehjem/omsorgsboliger i kommunen? Hvordan er dette sammenlignet med fjoråret, samme tid?
- hvordan er tallene i forhold til overliggere på sykehuset frem til nå i år, sammenlignet med fjoråret?

Oversikt sykefravær, foreslått av Ruth Mariann Hop, Arbeiderpartiet
Jeg ønsker å få fremlagt en oversikt over sykefravær i etaten, sammenlignet med de to foregående
årene. Jeg ønsker at tallene blir lagt frem ut fra de forskjellige tjenestene som blir levert av
kommunen. Jeg ønsker også en utredning i forhold til hva en mener kan være grunnen til at de har
gått opp eller ned. Hvilke tiltak er gjort til nå i år for å få ned sykefraværet i etaten?

Korona, foreslått av Ruth Mariann Hop, Arbeiderpartiet
Jeg ønsker generell informasjon om smitte og vaksine i forhold til korona. Det kan se ut som Karmøy
har fått mer enn nok vaksiner når vi vet at vi har tilbudt innbyggere i andre kommuner å komme til
oss for å vaksinere seg. Det er positivt og fortsatt gledelig å se hvor velsmurt vaksinasjonsapparatet
ser ut til å være i Karmøy kommune, og det er veldig gledelig at skoler kunne åpne igjen etter
sommerferien på grønt nivå. Hvor stor del av befolkningen er nå vaksinert? Når ser en for seg at en
kommer i gang med de lavere aldersgruppene?

- Spørsmål 1 fremsatt av Hop (Ap) ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-
Sund.
Prognosen for etaten samlet tilsier per 31.07 et merforbruk på 2 mill. Dette av et budsjett på
overkant av 1 milliard.

- Spørsmål 2 fremsatt av Hop (Ap) ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-
Sund-
Olsen-Sund orienterte om avlastningstilbudet og regnskapsstatus per. 31.07 i forhold til ventelister i
kommunen.
- Spørsmål 3 fremsatt av Hop (Ap) ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-Sund
Det ble vist til regnskapsstatus per. 31.07 for sykefraværet i kommunen. Det totale sykefraværet for
2. tertial var i helse og omsorg på 9,2, mens det i 2. kvartal i 2020 var 9,8. Dette er en nedgang på 0,6.

- Spørsmål 4 fremsatt av Hop (Ap) ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-
Sund.
Per 24.08. er andelen som har mottatt dose 1 86%, adelen for dose 2 er 63%. 16-17-åringer og
gravide kalles nå inn etter oppdaterte retningslinjer fra nasjonalt hold.

- Spørsmål 1 fremsatt av Karmøylista:
Vi vil be om en oppdatering av saken som gjelder kommunens eldre boliger utleid til mennesker med
særskilte behov. Dette i forhold til universell utforming og pleiepersonellets arbeidsforhold ifølge
arbeidsmiljøloven. Vi er kjent med at noen allerede er tilbudt ny leilighet, noe vi setter stor pris på. Vi
ønsker uansett å vite hva som må gjøres for at samtlige skal få verdige og lovlige boforhold.

Spørsmålet ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-Sund i eget notat.
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- Spørsmål 2 fremsatt av Karmøylista:
Vi ønsker at det opprettes sak til politisk behandling av videre drift av Los stillingen.

Spørsmålet ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-Sund.
Nåværende tilskuddsmidler/prosjekt utgår 30.06.22. Nå er stillingen finansiert med 50%
tilskuddsmidler og 50 % kommunale midler.

- Spørsmål 3 fremsatt av Karmøylista:
Vi ønsker informasjon om kommunens plan for å møte den nye barnevernsreformen.

Det vil bli gitt en orientering i neste hovedutvalgsmøte fra barnevernet om oppvekstreformen
(barnevernsreformen).

- Spørsmål 4 fremsatt av Karmølista:
Vi ønsker informasjon om plan for forebyggende arbeid i kommunen, der flere utredninger viser at
Karmøy kommune kommer dårlig ut i forhold til barn og unges psykiske helse. Når det i tillegg er en
sterk skjerping i forhold til når barn kan få tiltak fra barnevernet, ønsker vi i Karmøylista at en i større
grad ser tjenester og etater i sammenheng. Barnevernsleder har allerede uttalt at barn/unge i
Karmøy er hele kommunens barn og at andre instanser i større grad skal ivareta den tidlige
forebyggingen. Dette gjør at vi i Karmøylista etterspør en helhetlig plan for å imøtekomme behovet
og sikre at det er et fungerende offentlig sikkerhetsnett.

Spørsmålet ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-Sund.
Dette ble det delvis orientert delevis om fra BUP v/Georg W. Reinhardt i forkant av møtet. PPT og
helsestasjons- og skolehelsetjenesten har over tid hatt et samarbeid vedrørende styrking av arbeidet
innen forebygging og behandling av lettere og moderate psykiske utfordringer hos barn og unge.
Kommunalsjef orienterte om hva som konkret gjøres på området.

- Spørsmål 5 fremsatt av Karmøylista:
Vi ønsker informasjon om planer for hukommelsesteamet og demensarbeidet i kommunen, med
begrunnelser.

Spørsmålet ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-Sund.
Kommunalsjef Nora Olsen-Sund viste til at hun har hørt at det verserer et rykte om at
hukommelsesteamet er nedalgt. Det stemmer ikke. Det er sendt ut informasjon til alle leger i Karmøy
og Haugesund om at det eksistere et slikt tilbud.

- Spørsmål 6 fremsatt av Karmøylista:
Vi ønsker en oppdatering på KVOS og viser her til enstemmig vedtak i kommunestyret om at en skal
vurdere KVOS på ny i forhold til nytt lovverk.

Spørsmålet ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-Sund.
KVOS ligger hos oppvekst og kulturetaten. Det kan imidlertid være en mulighet å invitere KVOS og
flyktningtjenesten til et møte i hovedutvalg helse og omsorg for å orientere om deres arbeids så
langrt dersom det er ønskelig.

- Spørsmål 7 fremsatt av Karmøylista:
Vi ønsker en gjennomgang av Helsesøstertjenesten i kommunen. Hvor stor dekning er det av
helsesøstre på skolene? hvilken utdanning har de som arbeider som helsesøstre på skolene? Vi har
hørt at flere helsesøstre har sagt opp og at kommunen har vansker med å holde på/rekruttere
helsesøstre. Stemmer dette?

Spørsmålet ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-Sund.
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Kommunalsjef Nora Olsen-Sund orienterte om status av helsesøstertjenesten i kommunen. Av i alt 30
skoler i Karmøy er det for tiden 5 skoler uten helsesykepleier til stede. De skoler som mangler
helsesykepleier har kontaktingformasjon til helsestasjon i aktuelle område tilgjengelig. Det ble videre
orientert om utdanningsgrad til helsesykepleierne og rekrutteringsutfordringen.

Både møteleder, Hop (Ap), og nestleder Ørpetvedt (FrP) ba om permisjon for å forlate møtet ved
behandlingen av sak 22/21 spørsmål nr. 12. Leder og nestleder fratrådte, og Holgersen (Ap) ble
instruert til å lede resten av møtet.

- Spørsmål 8 fremsatt av Karmøylista:
Er det fortsatt ventelister på helsestasjon for ungdommer?

Spørsmålet ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-Sund.
Kommunalsjef Nora Olsen-Sund orienterte om at det ikke er ventelister på HFU, det er normal drift
med drop-in på begge lokasjoner mandager (Norheim) og onsdager (Åkra). Pågangen er normal.
Guttedag er også åpen med normal drift i Kopervik torsdager.

- Spørsmål 9 fremsatt av Karmøylista:
Har en sett en økning av vansker blant barn/ unge pga. at helsestasjon har vært nedstengt over tid
under Covid-19 pandemien.

Spørsmålet ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-Sund.
Helsestasjons- og skolehelsetjenesten opplever at noen barn (0-1 år) kan virke mindre sosialisert og
dermed mer skeptisk til andre voksne og andre barn. Det er opplevd at barn i sårbare grupper som
kommer til 2-årskonsultasjon, ikke er begynt i barnehage som ettåringer. I tillegg er det kanskje
planlagt barnehagestart fra tre år. Helsestasjonen har hatt færre treffpunkter med foreldrene under
pandemien og dermed færre muligheter til å motivere for barnehagestart. Det har vært vanskelig for
helsestasjonen i pandemien pga retningslinjer å følge et normert løp og ha like mange
kontaktpunkter for samtaler og observasjon sammen med foreldre/barn.

Barneverntjenesten opplyser at de ikke har sett en økning av vansker hos barn/unge som en
konsekvens av en stengt helsestasjon.
På den annen side så observeres det at mange familier opplevd bedre tid og ro rundt familielivet
under pandemien.

- Spørsmål 10 fremsatt av Karmøylista:
Hvilke tiltak har kommunen i forhold til selvmord? Vi i Karmøylista har bedt hovedutvalget om at det
ble laget en egen plan for å forebygge selvmord. Svaret ble at dette skulle innlemmes i
folkehelseplanen. Det er lite om selvmord i folkehelseplanen og vi undrer oss over hva som kan gjøres
med dette nå.

Spørsmålet ble besvart av kommunalsjef helse- og omsorg, Nora Olsen-Sund.
Dette er et pågående arbeid. Selvmordsforebygging er et område som krever bred innsats, både fra
kommunen og innbyggerne. En må derfor sette inn tiltak på flere områder og nivåer, herunder
vektleging av opplæring på i eksisterende arenaer der barn, unge voksne og eldre treffer kommunalt
personell, men også kompetanseheving generelt der mennekser ferdes og knytter kontakt. En må
også jobbe for å senke terskelen for å få tidlig hjelp ved psykiske utfordringer. I tillegg prioriteres det
kompetanseheving hos ansatte i kommunen og fastleger, og oppfølging av kampanjer for å nå alle
målgrupper. Det er til tross for pandemien gjennomført kurs i selvmordsforebygging. Det vil bli økt
fokus på dette når samfunnet i større grad åpner opp.

I planprogrammet står det at i 2022 skal det komme en ny plan: Plan for psykisk helse - barn og unge.
Her vil nok selvmordsforebygging være et relevant tema. Det blir særlig viktig å fokusere på psykisk
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helse fremover, rettet mot alle grupper i samfunnet.


